
Reportáž o lomu Ktiš v České televizi

               Dne 16. 10. 2011 odvysílala Česká televize v pořadu Události v regionech reportáž o lomu Ktiš. 
V krátké reportáži vystoupila mezi jinými i paní starostka. Přesto, že její vystoupení bylo velmi krátké, zavdala svými výroky důvod naši kanceláři k vyjádření. Záznam reportáže najdete na odkaze:   http://www.ceskatelevize.cz/ct24/r
egiony/139753-tezba-granatu-na-prachaticku-je-
nejasna/

 Vyjádření kanceláře pro uvádění výroků paní starostky na pravou míru k jejím výrokům v České televizi dne 16. 10. 2011 v pořadu Události v regionech. 
Starostka: 
Stížnosti občanů zastupitelstvo bralo na vědomí, určitě jsme přijímali,…přijímáme…, … na stole petici. 
Vyjádření kanceláře:
 Z tohoto nesouvislého vyjádření se dá usuzovat, že je vše v pořádku, že o problematice lomu se na obci a mezi občany vede široká diskuse, že se zvažují výhody a nevýhody těžby a že zastupitelé přijímají obavy velké části veřejnosti z obnovení těžby vyjádřené v petici.
 Musíme bohužel konstatovat, že pravý opak je pravdou. Velmi stručně připomeneme hlavní události, které provázely a provázejí schvalování těžby na obci. 
8. 3. 2010 až 7. 4. 2010 – proběhlo zjišťovací řízení o vlivu záměru těžby v lomu Ktiš na životní prostředí bez účasti veřejnosti a bez připomínek obce. 
14. 3. 2011- proběhlo místní šetření spojené s ústním jednáním o povolení hornické činnosti v lomu Ktiš, na kterém se paní starostka zavázala, že svolá zastupitelstvo obce na 17. 3. 2011 a poté vydá vyjádření. 
17. 3. 2011 -  zastupitelstvo obce schválilo na svém „tajném“ zasedání v poměru hlasů 6:0 provozování lomu Ktiš. 
30. 3. 2011 -  zastupitelstvo zrušilo své předchozí zasedání na nátlak manželů Jemelkových, kteří upozornili na nezákonnost zasedání. Na tomto jednání se zastupitelé dověděli, že už    14. 6. 2010 schválili dokumenty Oznámení záměru Těžba granátických migmatitů v lomu Ktiš a Plán otvírky, přípravy a dobývání lomu Ktiš, o kterých většina posléze prohlásila, že se s nimi seznámila až nyní a že s těžbou v rozsahu uvedeném v dokumentech nesouhlasí. Dozvěděli jsme se také, že v dubnu 2010 proběhlo zjišťovací řízení k záměru těžby v lomu Ktiš.
6. 6. 2011 - občané odevzdali na obec petici proti obnovení těžby, kterou podepsalo 199 místních občanů a chalupářů.
7. 6. 2011 - paní starostka ve Sdělení – oznámení členům zastupitelstva obce Ktiš a občanům obce Ktiš a jejích osad oznámila, že podala stížnost proti petici ke Krajskému úřadu Jihočeského kraje a že 10.6. 2011 podá trestní oznámení na petici státnímu zastupitelství v Prachaticích.
9. 6. 2011 - se konalo tzv. veřejné zasedání zastupitelstva obce za účasti pozvaných hostů, kteří měli veřejnost seznámit s těžbou v lomu. Plánované veřejné hlasování občanů se neuskutečnilo a bylo přijato, podle nás ne zcela zákonným způsobem, usnesení o konání místního referenda o obnovení těžby v lomu Ktiš bez jakékoli přípravy a diskuse o tomto velmi důležitém rozhodnutí. 
23. 6. 2011 – zastupitelstvo obce pověřilo zastupováním obce ve věcech okolo těžby advokátní kancelář BBH a mgr. Josefa Brože. Od té doby se zastupitelé odmítají o těžbě v lomu s občany bavit a když se mají projednávat některé záležitosti okolo lomu, dokonce někteří z nich odcházejí z jednání zastupitelstva.
 Všechny popsané události jsou podrobněji popsány v příslušných rubrikách našeho webu. Opravdu je velmi těžké z proběhlých událostí usoudit, že v souvislosti s otevřením lomu Ktiš je vše v pořádku. 
Starostka:
 Mělo by proběhnout referendum. Sami občané obce by si měli rozhodnout, jestli lom bude nebo nebude.
Vyjádření kanceláře:
 Problematiku referenda teď nebudeme rozebírat, určitě bude předmětem další obsáhlé diskuse na našem webu. Chceme však upozornit na to, že občané nemohou rozhodnout o tom, jestli lom bude nebo nebude. O tom rozhodne OBÚ Příbram na základě správního řízení, o kterém ani občané podle zákona o místním referendu rozhodovat nesmějí. 
Mohou pouze podle charakteru položené otázky říci ano nebo ne a zavázat tak své zastupitele k jejich dalšímu postoji v této věci. A o tom je místní referendum. 
 Dále chceme upozornit na to, že aby referendum mělo vůbec nějaký smysl a odráželo vůli občanů, musí napřed zastupitelstvo obce zrušit svůj souhlas s těžbou vydaný dne 30. 6. 2010 starostkou obce na podkladě usnesení č. 5 ze dne 14. 6. 2010. 
Tento souhlas, který se snažíme zrušit právní cestou, je jedním ze základních dokumentů, které OBÚ Příbram požaduje pro povolení hornické činnosti. Obec nevznesla žádnou námitku ani připomínku v probíhajícím správním řízení o povolení hornické činnosti a nemůže se tedy spoléhat na případné odvolání k rozhodnutí báňského úřadu, protože k tomu nemá žádný důvod.
 Není možné ani časově stihnout zákonné lhůty správního řízení. Než obec o konečné formě referenda rozhodne, než ho vyhlásí, než proběhne, než ho vyhodnotí a než pošle svoji případnou námitku báňskému úřadu bude dávno o těžbě rozhodnuto.
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 Opravdu paní starostce nerozumíme a jenom doufáme, že své výroky pronáší na základě neznalosti věci. 
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